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Beszámoló az OMBKE 110. küldöttgyűléséről

Rendhagyó időben és rendhagyó módon tartotta meg az

OMBKE 110. küldöttgyűlését. A szokásos májusi időpontot

a COVID-19 koronavírus-járvány okozta veszélyhelyzet

miatt elhalasztották. A július 21-i választmányi ülés határo-

zata értelmében a küldöttgyűlés időpontját augusztus 29-

én 10 óra 30 percre tűzték ki. A meghirdetett ülés szokásos

tartalmában visszafogott napirendjét az írásos meghívón

kívül az OMBKE honlapján is közzétették. A helyszín a

Magyarhoni Földtani Intézet budapesti palotájának csodá-

latos díszterme volt, ami immár hagyományosan a

Borbála-napi ünnepségeknek is színhelye. A meghívóban

felhívták a résztvevők figyelmét a járvánnyal kapcsolatos

óvintézkedések előírásaira. A terem elrendezését is erre

való tekintettel alakították át.

Dr. Hatala Pál elnök a meghirdetett időpontban megnyi-

totta a küldöttgyűlést, felhívva a figyelmet az arcmaszk

kötelező használatára, majd a pódium előtt felsorakoztatva

a közvetlen OMBKE vezetőséget (elnök, főtitkár, alelnökök,

ügyvezető igazgató), a résztvevőkkel szemben állva együtt

hallgatták meg Nemzeti Himnu szunkat. Ezt követően

ugyancsak rendhagyólag csak az elnök, a főtit-

kár és az ügyvezető foglalta el a helyét az elnöki

asztalnál.

A szokásos koreográfia szerint az Elnök

köszöntötte az Egyesület tagságának küldötteit,

a tiszteleti tagokat, egyetemi hallgatókat, pártoló

tagvállalatokat, továbbá a Miskolci Egye tem, a

társszervezetek, a hatóságok képviselőit és a

meghívott vendégeket. Külön köszöntötte dr.

Fancsik Tamást, úgy is mint házigazdát, a

Magyar Bányászati és Földtani Szolgálat elnö-

két, dr. Tardy Pált, Egyesületünk exelnökét,

Rabi Ferencet, a Bánya-, Energia- és Ipari

Dolgozók Szakszervezete elnökét, dr. Zoltay

Ákost, a Magyar Bányászati Szövetség ügyveze-

tő főtitkárát, Kovács Sándort, a Magyar Öntészeti

Szövetség elnökét, és dr. Debreczeni Ákost, az

OMBKE Ellenőrző Bizottsá gá nak elnökét. Majd az írásban

előre megküldött napirend érdemi pontjainak (a Vá -

lasztmány beszámolója, közhasznúsági jelentés, az Ellen -

őrző Bi zottság jelentése, alapszabály-módosítás) ismerte-

tésére került sor.

Ezt követően a küldöttgyűlés üdvözlésére szót kért dr.

Fancsik Tamás, Rabi Ferenc és dr. Zoltay Ákos, mindnyá-

jan pozitív jövőképet rajzolva kívántak sok sikert szakmá-

inknak és a küldöttgyűlés munkájához.

Az Elnök kérésére Izing Ferenc a korábban megválasz-

tott Mandátumvizsgáló és Szavazat számláló Bizottság

nevében jelentést tett. Az Egyesület szavazati jogú küldöt-

teinek száma 139 fő. A határozatképességhez szükséges

70 fővel szemben viszont csak 53 fő van jelen. Az Alap -

szabály szerint a szavazati joggal rendelkező

jelenlévő tiszteleti tagok száma 8 fő, így a két

adatot együttesen figyelembe véve a gyűlés nem

határozatképes.

Az Elnök megállapította, hogy a küldöttgyűlés

határozatképtelen, és a küldöttgyűlést 11 órára

ismételten összehívta. Egyúttal tájékoztatta a

küldötteket, miszerint „az ismételten összehívott

küldöttgyűlés napirendje az eredetileg meghirde-

tett napirendtől annyiban tér el, hogy jelen kül-

döttgyűlés az alapszabály-módosítás kérdésé-

ben nem dönthet, ezt a napirendet tehát el kell

hagyni”, egyebekben a meghívó szerinti a továb-

bi napirendekkel folytatható a küldöttgyűlés. A

javaslatot a küldöttek elfogadták. 

Majd ezt követően a küldöttgyűlés tisztségvi-

selőinek megválasztása történt: A Mandátum -

vizsgáló és Szava zatszámláló Bizottság élére ismételten

Izing Ferencet, a Határozatszö vegező Bizottság vezetőjé-

nek dr. Fegyverneki Györgyöt, a jegyzőkönyv vezetésére

Csányi Juditot, míg annak hitelesítésére Huszár Lászlót és

Sándor Istvánt kérték fel, amit a küldöttek a bizottsági

tagokkal együtt ellenszavazat nélkül elfogadtak.

A küldöttgyűlésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készült, ezek az Egyesület központjában bárki részére elérhetők.



Az Elnök előterjesztésében – a hagyományokhoz híven

– a küldöttgyűlés a Bányászhimnusz harangjátékát hallgat-

va, tiszteletadással felállva emlékezett meg a bá nyász–

kohász társadalomnak az utolsó küldöttgyűlés óta eltávo-

zott tagjairól. Emléküket megőrizve, a  hosszú névsort Zelei

Gábor olvasta fel, a végén a klopacska távolodó hangjával

véve végső búcsút. (A elhunytak névsora a cikk végén

található.)

Ezekután következhetett az érdemi munka. Az Egye -

sület előző közgyűlése óta végzett tevékenységről és a

2019. év gazdálkodásáról szóló jelentést (mérleg és

eredménykimutatás), a közhasznúsági jelentést, a 109.

közgyűlés határozatainak végrehajtásáról szóló jelentést,

valamint a 2020. évi gazdálkodási tervet a küldöttek írás-

ban megkapták. Körösi Tamás főtitkár az írásban előkészí-

tett jelentés alapján a beszámolóval kapcsolatos szóbeli

kiegészítést tett.

Az Ellenőrző Bizottság jelentését is előzete-

sen írásban megkapták a küldöttek, ezt kiegé-

szítve dr. Debreczeni Ákos, az Ellenőrző Bizott -

ság elnöke a bizottság szóbeli jelentését terjesz-

tette a közgyűlés elé.

Az Alapszabályt illetően a napirend témájában

meghozott halasztás ellenére – a 109. közgyűlés

határozatainak megfelelően – dr. Lengyel Károly,

az Alapszabály Bizottság elnöke számolt be a

bizottság elmúlt évi munkájáról és az előkészített

alapszabály-módosítás lényeges elemeiről (l. 75.

oldal). Az immár napirenden kívülre helyezett

téma ellenére Törő György a Bányászati

Szakosztály elnöke szólt hozzá a témához.

Kivetítve mutatta be a témában a közgyűlésre

beküldött szakosztályi indítványokat. Egyrészt,

hogy az új Alapszabályt az új Szervezeti és Működési

Szabályzattal együtt tárgyaljuk. Másrészt észrevételt tett az

Alapszabályban szereplő elnökség tagjainak összetételé-

re, illetve az elnökség tagjai szavazati arányainak szabá-

lyozására. A két előterjesztő között a témában kialakult

polémiát dr. Hatala Pál elnök zárta azzal, hogy a végső

döntés amúgyis a 111. küldöttgyűlés feladata lesz.

A küldöttgyűlés programja a Határozatszövegező Bi -

zottság jelentésével folytatódott, dr. Fegyverneki György

elnök előterjesztésében. A szavazati joggal rendelkezők

kézfelnyújtással, ellenszavazat nélkül elfogadták az

OMBKE 2019. évi közhasznúsági jelentését, a gazdálko-

dásáról szóló 2019. évi, a számviteli törvény szerinti beszá-

molóját, és tudomásul vették a választmány által elfogadott

mérleget, valamint az El lenőrző Bizottság jelentését. Ellen-

szavazat nélkül fogadták el az OMBKE gazdálkodásáról

szóló 2020. évi tervet azzal, hogy az év hátralévő részében

fokozott figyelemmel kell kísérni annak teljesülését az

Ellenőrző Bizottság ajánlásainak figyelembevételével.

A folytatásban rendhagyó napirend következett: kitünte-

tések átadása helyett a kitüntetésre felterjesztettek, illetve

már elfogadottak ismertetésével. Mindenekelőtt dr. Hatala

Pál elnök méltatta a Történeti Bizottsági elnöki tisztségéből

leköszönő Tóth János múzeumigazgató szakmáink érde-

kében kifejtett több évtizedes munkásságát. Fájdalmasnak

nevezte, hogy a kitüntetések átadásának magasztos fel-

adatára és egyesületi elismerésére – a kényszerű korláto-

zások miatt – csak ily módon kerülhet sor, azaz csak név-

sorolvasás keretében tudunk tisztelegni, annak reményé-

ben, hogy a 111. küldöttgyűlés utólag is teljes ünnepélyes-

séggel tud eleget tenni nemes kötelezettségének, egybe-

vontan e tekintetben a 110. küldöttgyűléssel. Az tiszteleti

tagságra előterjesztettek, továbbá a már elfogadott egye-

sületi érmekkel kitüntetettek névsorát Körösi Tamás főtitkár

ismertette a küldöttgyűléssel.

Ezt követően néhány hozzászólás követke-

zett: Podányi Tibor köszönte meg, hogy 21 éven

át a BKL Bányászat főszerkesztője lehetett, egy-

ben bemutatta utódát, dr. Vigh Tamást. Majd

Bársony László azon reményét fejezte ki, hogy

jövőre megtartható lesz az idén elmaradt

Tatabányai Bányász–Kohász–Erdész Találkozó.

Végül dr. Nyitray Dániel számolt be a diósgyőri

jubileumi emléktábla-avatás részleteiről, illetve a

Fazola Napok kényszerű elhalasztásáról.

Az Elnök zárszavában megköszönte a rész-

vételt és a szervezők munkáját, majd búcsúzóul

felhangzott sorrendben a Bányász-, az Erdész-

és a Kohászhimnusz.

(A szokásos ünnepi állófogadás helyett

Vezetőség csomagolt úti szendviccsel gondos-

kodott  jobblétünkről. Köszönjük!)

A küldöttgyűlés  jegyzőkönyvének felhasználásával 

összeállította: Hajnal J.
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